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ТЕМАТИЧЕСКИЙ ПЛАН ПРАКТИЧЕСКИХ ЗАНЯТИЙ ПО ИСТОРИИ МЕДИЦИНЫ ДЛЯ СТУДЕНТОВ 1 КУРСА МЕДИЦИНСКОГО ФАКУЛЬТЕТА специальности «Лечебное дело» 

НА 2017-2018 УЧЕБНЫЙ ГОД.
THEMATIC PLAN OF PRACTICAL CLASSES ON HISTORY OF MEDICINE FOR 1st YEAR STUDENTS OF MEDICAL FACULTY SPECIALITY «MEDICAL BUSINESS» 

FOR THE 2017-2018 SCHOOL YEAR.
	№ п.п.
	ТЕМА
	Количество часов

	1.
	Врачевание в первобытном обществе.  Традиционная медицина народов мира.
Healing in primitive society. Traditional treatment of the peoples of the world.
	6

	2.
	Врачевание в странах Древнего Востока (Вавилония, Ассирия, Египет, Индия, Китай).
Treatment in the Ancient East (Babylonia, Assyria, Egypt, India, China).
	6

	3.
	Медицина в странах Древнего Средиземноморья (Древняя Греция, Древний Рим).
Medicine in the Ancient Mediterranean (Ancient Greece, Ancient Rome).
	6

	4.
	Медицина периодов раннего (V-X вв.) и развитого (XI-XV вв.) Средневековья: Византийская Империя, Киевская Русь и Московское государство, Арабоязычные халифаты, страны Западной Европы
Medicine of early (V-X centuries) and developed (XI-XV centuries) middle Ages: Byzantine Empire, Kievan Rus and Muscovy, Arabic caliphates, the countries of Western Europe
	6

	5.
	Медицина периода позднего средневековья. Медицина в Западной Европе в эпоху Возрождения (XV-XVII вв.). Медицина народов Американского континента (майя, ацтеки, инки) до открытия Америки европейцами (1492) и после конкисты; медицина народов Востока.
Medicine of the late medieval period. Medicine in Western Europe in the Renaissance (XV-XVII centuries). Americans’ (Maya, Aztec, Inca) medicine before the discovery of America by the Europeans (1492) and after the conquest; medicine of the East.
	6

	6.
	Медицина Нового времени (1640-1918 гг.): развитие медико-биологических дисциплин – нормальная и патологическая анатомия, гистология, биология, микробиология, физиология.
New time medicine (1640-1918.): development of biomedical disciplines: normal and pathological anatomy, histology, biology, microbiology, physiology.
	6

	7.
	Медицина Нового времени (1640-1918 гг.): развитие клинической медицины (терапия, хирургия), гигиены и общественной медицины
New time medicine (1640-1918.): development of clinical medicine (therapy, surgery), hygiene and community medicine
	6

	8.
	Медицина Новейшего времени: здравоохранение и медицина в России и СССР (в первые годы советской власти).
Modern medicine: healthcare and medicine in Russia and the USSR (in the first years of Soviet rule).
	6

	9.
	Медицина Новейшего времени: основные достижения и международное сотрудничество в области медицины и здравоохранения. История медицины и здравоохранения Ульяновской области
Modern medicine: main achievements and international cooperation in the field of medicine and healthcare. History of medicine and healthcare of the Ulyanovsk region
	6
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